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MBU - Rådmandsmøde (Rådmandsmøde)

07-01-2020 09:15

Grøndalsvej 2, lokale 1128

Information:
Deltagere:
Anne Merethe Løvmose
Hans van Binsbergen
Hardy Pedersen
Helle Bach Lauridsen
Henning Mols
Karina Møller
Lisbeth Schmidt Andersen
Martin Østergaard Christensen
Ole Kiil Jacobsen
Stefan Møller Christiansen
Susanne Hammer-Jakobsen
Thomas Medom
Pkt. 2: Tid: 15-20 min. Deltagere: Lene Vestervang Olsen og Fiona Rubens Stenderup
Pkt. 3: Tid: 20 min. Deltagere: Tina Degn Rasmussen og Lene Vestervang Olsen
Pkt. 4: Tid: 20 min. Deltagere: Grethe Sjørslev Laursen
Pkt. 5: Tid: 15 min. Deltagere: Trine Verner Jensen, Jesper Callesen og Louise Heltborg Budde
Pkt. 8: Tid 15: BEMÆRK punktet behandles som det første på mødet.
Pkt. 9: Tid: 30 min. Deltagere: Trine Verner Jensen, Jens Møller Hald, Jesper Callesen og
Patrick Larsen

Punkt 1, Bilag 1: 20200107-Rådmandsmøde åbent.pdf
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Punkt 1: Godkendelse af referat

• Referat d. 26. november 2019
• Referat d. 4. december 2019

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af referat

Referaterne fra den 26. november og 4. december blev godkendt.

Punkt 2: Pilot projektet - Fremtidens Skoletoiletter (HP)

Tid: 15-20 min. Deltagere: Lene Vestervang Olsen og Fiona Rubens Stenderup

Beslutning for Punkt 2: Pilot projektet - Fremtidens
Skoletoiletter (HP)

Økonomi- og administrationschef Hardy Pedersen har sat forslaget på dagsorden, efter
afrapportering til økonomistyregruppen for VTU-puljen. Her præsenteredes projektets
anbefalinger for hvorledes det kan sikres at pilotprojektets erfaringer og potentialer kan
skabe værdi for vores skoleelever.

Indstilling om, at rådmanden tager orientering til efterretning.

Lene Vestervang Olsen og Fiona Rubens Stenderup (FRS) deltog.

HP præsenterede indstillingen.

FRS præsenterede projektet og resultaterne (slides er tilføjet efterfølgende). Der er tre
parametre der påvirker elevernes toiletvaner: Konkrete parametre, diffuse parametre og
usynlige parametre. Mere end de fysiske rammer. Adfærd er en del af svaret. Der er
mange interessenter.

•Materialet vil blive præsenterer på netværksmødet for skoler.
• Der er ikke sat midler af til den fulde implementering. Anbefalingsguiden kan
anvendes som grundlag til at træffe det gode valg.

Beslutninger:

• Der skal udarbejdes en beskrivelse af:
◦ Ressourcer hvis sundhedsplejen skal løfte en del af opgaven.
◦ Hvordan de 20 mio. kr. er fordelt.

• Skriftlig orientering af udvalget d. 15. januar. Materialet skal være slides, film og et
forklæde.
• Der skal tænkes i kommunikation.
•Med disse bemærkninger tog rådmanden orientering til efterretning.

(HP følger op – sammen med kommunikation)

Punkt 3: Forslag til skolernes indeklimastrategi (HP)
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Tid: 20 min. Deltagere: Tina Degn Rasmussen og Lene Vestervang Olsen

Beslutning for Punkt 3: Forslag til skolernes
indeklimastrategi (HP)

Forvaltningschef Hardy Pedersen har sat forslaget på dagsordenen med henblik på at få
drøftet og besluttet principperne for prioritering og den videre proces.

Indstilling om at:

1. strategien godkendes
2. de beskrevne principper for prioritering af anlægsindsatsen godkendes.
3. den videre tidsplan godkendes med udvalgsorientering og høring
4. indsatsen koordineres i forhold til rådmandens udvalgte tema ”Læringsmiljøer”.

Lene Vestervang Olsen (LVO) og Henrik Rudfeld deltog.

HP præsenterede sagen. LVO præsenterede strategien og principperne. På kort sigt
anbefales en rumvejleder på skolerne, der kan bistå med at klæde personale på ift.
indeklima. Teknisk serviceledere skal også inddrages.

Om høringen: Skolerne skal præsenteres for principperne og de konkrete beskrivelser af
skolen. Der vil blive skrevet et følgebrev til skolerne

Beslutning:

• Vi skal være nysgerrige på anvendelse af faciliteter til fællesspisning.
Opmærksomhed på videndeling.
• Opmærksomhed på formuleringer fx s. 8.
• Link til deltagerne med materialet.
• Om udvalgsbehandlingen: Der skal udarbejdes et resume / en læsevejledning på
to sider inkl. centrale anbefalinger. Til udvalgsmødet den 15. januar.

◦ Skriftlig orientering ca. en gang i kvartalet til udvalget.

• Opmærksomhed på den ledelsesmæssig opfølgning.
• Kommunikation: Grundfortælling er om rumvejleder plus ressourcer.
(Opmærksomhed på madpakker og overtøj).
•Med disse bemærkninger blev indstillingen godkendt.

(HP følger op)

Punkt 4: Tidsplan for budget 2021 (HP)

Tid: 20 min. Deltagere: Grethe Sjørslev Laursen

Beslutning for Punkt 4: Tidsplan for budget 2021 (HP)

Sagen sættes på dagsordenen på rådmandsmødet for at påbegynde processen med
budget 2021-2024. Med sagen foreslås det, at der arbejdes i tre overordnede spor i
budgetprocessen: 1. Budgettemaer og mål, 2. Finansieringsbidrag, 3. Ny 10-årig
anlægsplan.

2 / 4

Punkt 1, Bilag 1: 20200107-Rådmandsmøde åbent.pdf



Indstilling om, at

1. Budgetprocessen i Børn og Unge følger de tre overordnede spor herover.

HP præsenterede indstillingen. Ambition om at flest mulige emner behandles i udvalget.
De øvrige emner bliver behandlet som skriftlige orienteringer til udvalget.

Processen kan blive ændret lidt af den politiske behandling i byrådet.

Beslutninger:

• På udvalgsmødet den 29. januar skal udvalget spørges om der er emner, der
kræver udfoldelse. Oplæg ved HP.
• Der skal udarbejdes en beregning af udgifter ved at starte tidligere med
minimumsnormeringer og ved at rykke finanslovens løft af folkeskolen frem.
•Med disse bemærkninger godkendte rådmanden tidsplanen og de tre budgetspor.

(HP følger op)

Punkt 5: Udvikling af ny model for lokal
kvalitetsopfølgning og tilsyn (OKJ)

Tid: 15 min. Deltagere: Trine Verner Jensen, Jesper Callesen og Louise Heltborg Budde

Beslutning for Punkt 5: Udvikling af ny model for lokal
kvalitetsopfølgning og tilsyn (OKJ)

Med henblik på drøftelse af proces i udvalg i januar 2020 om den nye model for lokal
kvalitetsudvikling og tilsyn, herunder sammenhæng til udviklings-seminar den 19. februar
2020, fremsender Ole Kiil Jacobsen procesforslag til drøftelse og godkendelse på
rådmandsmøde.

Indstilling om, at

1. rådmanden drøfter og godkender forslag til proces i Børn og Unge-udvalg og
udviklingsseminar

Trine Vener Jensen, Jesper Callesen og Louise Heltborg Budde deltog.

Rammen er: Model der giver mening decentral og som ikkee r tung og bureaukratisk

Beslutninger:

• Nysgerrighed /opmærksomhed på:
◦ Økonomien i den nye model.
◦ Medarbejderne skal kunne bruge værktøjet i hverdagen
◦ Indhente konkrete beskrivelse fra andre kommuner og måske lande.
◦ Tilsyn udover ledelseslinjen vil blive et emne. Peer til peer kunne være et
alternativ.
◦ Ad on mulighed: Peer til peer model skal overvejes (erfaringer, økonomi).
◦ Øget systematisering fx ved tilbageløb fra organisationen.
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• Udvalgsbehandling: Der skal drøftes principper den 15. januar og være en
temadrøftelse den 29. januar. Der udarbejdes et kort oplæg på udvalgsmødet og
et forklæde til den 15. januar

• Opmærksomhed på at få indkaldt udvalgsmedlemmerne.
•Med disse bemærkninger godkendte rådmanden indstillingen

(OKJ følger op)

Punkt 6: Forberedelse til BU-udvalgsmødet d. 15. januar
2020

Beslutning for Punkt 6: Forberedelse til BU-udvalgsmødet
d. 15. januar 2020

HvB præsenterede kort mødet:

• Henvist sag om indsatser i Gellerup.
• Kvalitet, indeklima og modtageklasser. Se referat fra dagens rådmandsmøde.

Det skal nævnes, at materialet til KL's børnetopmøde kommer den 29. januar.

(HVB følger op)

Punkt 7: Eventuelt

Beslutning for Punkt 7: Eventuelt

Intet
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Punkt 2: Forberedelse til byrådsmøde d. 22. januar 2020

Punkt 3: Eventuelt
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